
September 5th, 2023

FOR IMMEDIATE RELEASE

Contact: Kimberly Hamilton
Operations Manager
Eastern Ontario Training Board
613.932.0210
kimberlyh@eotb-cfeo.on.ca

YOUTH STRATEGY COMMITTEE ADDRESSES THE CHALLENGES YOUNG
ADULTS FACE IN SDG PR

CORNWALL, Ontario – The Eastern Ontario Training Board and its Youth Strategy Committee is thrilled to
announce the launch of its new initiative. Young Adult Living (YAL) is a social media based (Facebook,
Instagram) outlet, geared specifically for young adults, aimed at fostering awareness of essential
community services that support youth.

The YAL social media pages are managed by the Youth Strategy Committee, a subcommittee that stems

from the Service Coordination group, which is made up of the following area service providers: ACESS,

Carrefour de formation pour adultes inc., Centre de service à l’emploi de Prescott-Russell, Centre Moi

j’apprends, Eastern Ontario Training Board, Glengarry Inter-Agency Group, Iohahi:io Adult Education

Centre, Job Zone d’emploi, La Cité collégiale, Eastern Ontario Literacy Link, Ministry of Labour

Immigration Training and Skills Development, Ontario Disability Support Program, Ontario Works,

Performance Plus Rehabilitative Care Inc., TR Leger School, Tri-County Literacy Council, St. Lawrence

College, Rideau-Ottawa Valley Learning Network.

The Youth Strategy Committee utilizes the platforms as a coordinated marketing effort to deliver

information directly to young adults. Items such as information on the services they provide, mental

health resources, events like job fairs and workshops as well as training initiatives and employment

opportunities are provided to help engage young adults. Inspirational quotes, humorous antics and

helpful tips are items that are also shared.

“It’s a one stop shop for young adults in our community” says Kimberly Hamilton - Operations Manager

with the Eastern Ontario Training Board. “Through this initiative, we strive to engage, empower, and

uplift the next generation, ensuring a brighter future for them and the community as a whole.”

Engaging our area’s young adult population is a top priority, and it is essential to address the challenges

they face in accessing resources and opportunities. YAL has been carefully designed to bridge this gap

and create a supportive platform for our young residents to flourish.



KEY OBJECTIVES OF YAL:

 Raising Awareness: The program aims to increase awareness of the various services and resources

available to assist youth in the following areas:
 

 Enhancing their wellbeing: Whether they are facing mental health concerns, struggling with stress and

anxiety, or simply seeking guidance, YAL will be a beacon of information and support.
 

 Training and Education: Training and education are vital for the personal and professional growth of

young individuals. YAL collaborates with local educational institutions and training centers to share

diverse options, including vocational courses, skill development initiatives, and career-oriented

programs.
 

 Employment Opportunities: We recognize that securing meaningful employment is a major milestone in

a young adult's life. YAL works closely with local businesses, industries, and organizations to share job

opportunities and employment programs tailored to the needs and interests of our youth.
 

 Community Engagement: A strong sense of community is crucial for the overall wellbeing of our youth.

YAL shares details about upcoming events, workshops, and interactive sessions to foster camaraderie,

networking, and active participation within the community.

LAUNCHING DATE:

YAL’s social media platforms will officially launch on September 11th, 2023. We encourage all community

members, parents, educators, and local businesses to join us in supporting young adults and investing in

their future by liking, following and sharing the social media pages.

We are committed to creating a nurturing and inspiring environment for the young minds in our

community. Through YAL, we believe we can make a positive impact on their lives, driving positive

change that will resonate for years to come.

For more information about YAL please visit its facebook and Instagram pages:

Facebook:YoungAdultLiving Instagram:YoungAdultLiving Together, let's empower our youth and build a

stronger, more vibrant community.

This Employment Ontario project is funded in part by the Government of Ontario
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https://www.facebook.com/people/Young-Adult-Living/100092322697959/
https://www.instagram.com/young.adultliving/
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LE COMITÉ STRATÉGIE JEUNESSE ABORDE LES DÉFIS DE VIVRE EN

JEUNE ADULTE DANS SDG-PR

CORNWALL (Ontario) – La Commission de formation de l’Est ontarien et son Comité stratégie jeunesse sont

heureux d’annoncer le lancement de leur nouvelle initiative. Young Adult Living (YAL) est un espace sur les

médias sociaux (Facebook, Instagram) qui s’adresse spécifiquement aux jeunes adultes, pour leur faire

connaître les services communautaires essentiels qui peuvent les soutenir.

Les pages de médias sociaux de YAL sont administrées par le Comité Stratégie jeunesse, un sous-comité du
groupe de la Coordination des services. Ce groupe se compose des fournisseurs de services de la région
ci-dessous : ACESS, le Carrefour de formation pour adultes inc., le Centre de service à l' emploi de
Prescott-Russell, le Centre Moi j'apprends, la Commission de formation de l’Est ontarien, le Groupe Glengarry
Inter-Agence, le Iohahi:io Adult Education Centre, Job Zone d'emploi, La Cité collégiale, Eastern Ontario
Literacy Link, le ministère du Travail, de l’Immigration, de la Formation et du Développement des
compétences, le Programme ontarien de soutien aux personnes handicapées, Ontario au travail, Performance
Plus Rehabilitative Care Inc., TR Leger School, Tri-County Literacy Council, le Collège St. Lawrence,
Rideau-Ottawa Valley Learning Network.

Le Comité stratégie jeunesse utilise ces plateformes comme outil de marketing coordonné pour transmettre
directement aux jeunes adultes des informations dont ils peuvent avoir besoin : des choses comme des
informations sur les services disponibles, des ressources en santé mentale, des événements tels des salons de
l'emploi et des ateliers, ainsi que des initiatives de formation et des possibilités d'emploi. Des citations
inspirantes, des singeries comiques et des conseils utiles sont des choses qui sont aussi partagées.

« C'est un guichet de services unique pour les jeunes adultes de notre communauté », déclare Kimberly
Hamilton, gestionnaire des opérations à la Commission de formation de l'Est ontarien. « Par le biais de cette
initiative, nous espérons engager, responsabiliser et encourager la prochaine génération, en assurant un
avenir meilleur aux jeunes adultes ainsi qu'à la communauté dans son ensemble. »

La priorité absolue est d’engager la population de jeunes adultes de notre région. Il est essentiel d’aborder les
difficultés qu’Ils ont à accéder aux ressources et aux opportunités. YAL a été soigneusement conçu pour
combler ce fossé et créer une plateforme de soutien pour que nos jeunes résidents s'épanouissent.



PRINCIPAUX OBJECTIFS DE YAL :

Sensibilisation : Le programme vise à sensibiliser davantage sur les divers services et ressources disponibles
pour aider les jeunes dans certains domaines.

Amélioration de leur bien-être : qu'ils soient confrontés à des problèmes de santé mentale, qu’ils aient des
problèmes de stress et d'anxiété, ou qu'ils aient simplement besoin de conseils, YAL sera un guide
d'information et de soutien.

Formation et éducation : La formation et l'éducation sont vitales à la croissance personnelle et
professionnelle des jeunes. YAL collabore avec les établissements d'enseignement et les centres de formation
locaux pour faire connaître les diverses options, notamment des cours professionnels, des initiatives de
développement des compétences et des programmes axés sur la carrière.

Possibilités d'emploi : Il va sans dire que l'obtention d'un emploi enrichissant est une étape importante dans
la vie d'un jeune adulte. YAL collabore étroitement avec les entreprises, les industries et les organisations
locales pour faire connaître les possibilités d'emploi et les programmes d'emploi adaptés aux besoins et aux
intérêts des jeunes.

Engagement communautaire : Un solide sentiment d'appartenance à la communauté est crucial au bien-être
général de nos jeunes. YAL partage les détails sur les événements à venir, les ateliers et séances interactives
afin de favoriser la camaraderie, le réseautage et la participation active au sein de la communauté.

DATE DE LANCEMENT :

Les plateformes de médias sociaux de YAL seront officiellement lancées le 12 septembre, 2023. Nous
encourageons tous les membres de la communauté, les parents, les éducateurs et les entreprises locales à se
joindre à nous pour soutenir les jeunes adultes et investir dans leur avenir. Il suffit d’aimer, suive et partager
les pages des médias sociaux.

Nous nous engageons à créer un environnement stimulant et inspirant pour les jeunes esprits de notre
communauté. Avec YAL, nous croyons pouvoir être une influence favorable dans leur vie, en provoquant des
changements positifs qui leur seront utiles pendant des années à venir.

Pour en savoir plus sur YAL, veuillez consulter ses pages facebook et Instagram : Facebook:YoungAdultLiving
Instagram:YoungAdultLiving Ensemble, facilitons l’autonomie de nos jeunes et bâtissons une communauté
plus forte et dynamique.

Ce projet d’Emploi Ontario est financé en partie par le gouvernement de l’Ontario

-30-

https://www.facebook.com/people/Young-Adult-Living/100092322697959/
https://www.instagram.com/young.adultliving/
https://www.instagram.com/young.adultliving/

